
Minnesanteckningar från digitalt möte med Kommunledningen och 

kommunbygderådet 
Den 31 mars 2021 

Deltagare Kommunledningen; Catarina Willman, Stina Munter, Lars-Olov Liss och Torsten Larsson 

Kommunbygderådet; Björn Lundin, Bo Becker, Olle Emanuelsson, Johanna Thörn och Anna Ivars 

 

1. Hur har rådande pandemi påverkat verksamheterna? 

 

Ja: järna håller sin lokal stängd, Äppelbo jobbar på med nystart av sin förening trots 

pandemin, Finnmarken har i dagsläget ingen planerad verksamhet, Närssjöns 

utvecklingsförening har mycket besökare men annars lugnt och Nås har låg verksamhet. 

Kommunen informerar; Alla möten sker digitalt, grundskolan är på plats i skolsalarna medan 

gymnasiet fortsatt jobbar på distans, simhall och idrottshallar hålls fortsatt stängda och öppnas 

tidigaste den 18 april.  Vissa verksamheter hålls stängda eller är begränsade. 

 

Länsstyrelsen kommer göra särskild tillsyn i Vansbro, Malung och Sälen under påskhelgen. 

 

Kommunen önskar kommunbygderådets hjälp att sprida informationen och uppmana föreningar att 

informera kommunen om planerade evenemang.  

2. Mötesordning; syfte och innehåll. Centralorten Vansbros medverkan? 

 

Svårt att få med någon medlem/förening i Kommunbygderådet från Vansbro då intresset är 

svagt. 

Kommunen; Bra att ha direktkontakt med de olika byagrupperna/ kommundelarna. Konkreta 

frågor som är aktuella i kommundelen kan då diskuteras.  Bra möte nyligen med Äppelbo 

sockenråd.  

 

Kommunbygderådet anser att DT har dålig bevakning av nyheter i vårt område – 

Kommunbygderådets medlemmar, kommer var för sig, skriva ett förslag och föra fram vårt 

missnöje. 
 

3. Lokalfrågor: Boenden, Migrationsverkets lämnande, Hemtjänst i nya lokaler, Trygghetsboende, 

äldreomsorgen i stort. 

 

 Migrationsverket avvecklar sitt boende i Nås vid Legoland. I juni börjar lägenheterna sägas upp och 

ska vara helt utflyttade under augusti. Hemtjänsten finns nu i nya lokaler i Dala-Järna. Mat till de 

boende vid Adium Omsorgs särskilda boende i Äppelbo, som tidigare har köpts från Värdshuset i 

Äppelbo, köps numera från Dafgårds. Vansbrohem kommer 2:a kvartalet år 2022 tillskapa 

seniorboenden vid Korsnäsområdet i Dala-Järna.   

  



4. Kommunens resultat för 2020 

 

Kommunen redovisade ett ekonomiskt resultat på drygt +26 miljoner kronor för år 2020.  Flera 

åtgärder och besparingar har påverkat det goda resultatet.  Överskott för fiberverksamhet, generella 

statsbidrag och förväntade sänkta skatteintäkter som uteblev. Under året gjordes besparingar 

motsvarande med 25 tjänster, vilket resulterade i 11–12 miljoner kronor i besparingar. 

Kommunen kommer jobba med långsiktiga och hållbara åtgärder för fortsatt bra resultat. 

 

5. Behöver Handlingsplanen (serviceplanen) revideras? 

 

Frågan kommer tas upp på nästa möte den 8 september 2020. 

 

6. Servicepunkter – uppdrag och behov. InfoPoints? 

 

Nya avtal har ännu inte tecknats för servicepunkter mellan kommunen och de olika 

utvecklingsgrupperna. Behoven ser olika ut vid varje kommun del. Det beslutas att kommunen träffar 

respektive intresseförening och utifrån mötena bestämmer hur eventuella avtal ska formuleras. 

InfoPointsen som finns nu sköts av Visit Dalarna. Fråga från intresseföreningarna; -kan varje 

kommundel ha något liknande? De som är intresserade av att ha en infopoint kopplad till 

servicepunkten kontaktar Visit Dalarna. 

 

7. Föreningsbidrag till intresseföreningarna? 

 

Kommunbygderådet kan inte ansöka om föreningsbidrag då inte någon lokal eller anläggning finns.  

Frågan kommer tas upp på de individuella träffarna med respektive intresseförening. 

 

8. Förskola och F3 i Vansbro. 

 

Vansbro Kommun har idag stort behov av fler bostäder och förskoleplatser. Nya och modernare 

lokaler behövs inom förskolan.  Det bedöms behövas 8 avdelningar inom en snar framtid, idag finns 

det 6 avdelningar. Inga lediga platser finns i Vansbro men Dala-Järna har lediga förskoleplatser. 

 

9. Störande trafik i Vansbro. 

 

Stora problem nattetid med högljudd spelandes musik samt vårdslös körning med fordon och 

omfattande nedskräpning på parkeringsytor i bla centrala Vansbro. Dialog med polisen pågår 

kontinuerligt. Viktigt att händelserna polisanmäls.  Detta är en problematik i hela landet och 

fordonen framförs av förare i alla åldrar och det är även så att man åker mellan olika kommuner för 

att ”visa upp sig”. För de som drabbas av störd nattvila är detta fruktansvärt. 

 

10. Kommunikationsproblem på Finnmarken. 

 

Dålig mobiltäckning, bortplockade fasta telefoner, minskad postgång och ingen fiberutbyggnad oroar 

de boende på finnmarken.  Svårt med bla trygghetslarm. 

Kommunen meddelar att år 2025 ska nytt ställningstagande göras, vad det gäller 

bredbandsutbyggnaden. Vansbro Kommun har i antagen bredbandsstrategi uppgett att det nya 

bredbandsmålet är att 96% bör ha tillgång till minst 100 Mbits/s år 2025. Utbyggnad pågår också av 



5G nätet. 

 

11. Hur har kontakterna mellan kommunen och Trafikverket fortskridit gällande… 

a) Åtgärdsvalstudien kring Storbyhagen (Dala-Järna) från 2018? Handläggare Tomas Isaksson 

b) Åtgärdsvalstudien kring cykelväg, väg 539, (Dala-Järna) från 2016? Handläggare Tobias Eriksson 

Hur ser kommunen på fortsatt arbete kring dessa frågor? 

 

a) Angående passagen vid Storbyhagen – ett möte om ärendet kommer hållas i Dala-Järna den 7 april 

2020. 

b) Cykelväg Emaus-Centrum, Dala-Järna. Kommunen har en önskan om att åtgärderna ska ske snart. 

Påstötningar görs ofta via strategimöten.  

 

12. Är kommunen informerad om de önskemål som idrottsföreningarna (fotboll) lämnat angående 

träningsmöjligheter och plantillgång? 

 

Stina Munters blev kontaktad och möte bokades med en grupp fotbollsangagerade. Frågan rörde 

medfinansiering till en inomhus-hall för fotboll. Vilket kommunen meddelat att de inte kommer att 

vara drivande i frågan. För medfinnansering behövs ett större tänk. En multi-sporthall som alla kan få 

tillgång till, inte bara fotbollen. Arvsfonden finns att söka medel ur. 

 

13. Inför nästa möte 8 september 2020. 

 

Minnesanteckningar läggs ut på respektive förenings hemsida då dessa är klara. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


